
 

 

 

 

 

  

 

Vážení spoluobčané pomalu se blíží konec roku i letos a tedy již po čtvrté vám do rukou míří 

malý obecní zpravodaj zachycující dění v naší malebné obci. Končí rok se třemi dvojkami, 

který nám přinesl mnoho zajímavého, radostného, někdy i smutného, pilně jsme pracovali, 

snažili se zvelebovat tu naši vesničku.  

 

LEDEN 

- rok se třemi dvojkami zahajujeme též se třemi 

dvojkami – k 1.lednu máme 222 obyvatel 

- počasí rozjelo rok téměř jarními teplotami         

mezi 10 a 12 °C 

 - covid se nám stále vkrádá do života, škola 

musí opět testovat 2x týdně 

- 6.ledna se vrací zima, nejprve mrazem a 

pořádnoun 

klouzanicí 

- 9.ledna padá i 

sníh, není ho 

mnoho, ale drží a 

tak se pluhuje i 

sype 

- připravujeme 

projekt na renovaci centrálního kříže na 

hřbitově k podání o dotaci na Mze 

- nová výsadba „Jedlé cesty“ odpočívá 

v rákosových obalech pod sněhem 

 

 

 

 

- 15.ledna prvně jednáme o možnosti soustavy 

domovních čistíren odpadních vod a možné 

dotaci ze SFŽP k jejich financování  

 

 

- 17.ledna se pracovnice obecního úřadu 

účastní tajné akce, v místní knihovně natáčí 

štáb televize Prima vstupy k pořadu Prostřeno 

 

- samotestování 2x týdně zahajují i zaměstnanci 

Obecního úřadu 

- odjíždí poslední fůra vytěženého kůrovcového 

dřeva … snad již další nebude … stále je 

17.ledna 

- 26.ledna instalujeme první uvítací cedule obce      

 

- 27.ledna máme přímo pohádkovou zimu 

 

HLAVICKÝ                                                                                                   

ZPRAVODAj 2022 



 

 

- 29.ledna důkaz, že i v mrazivém počasí může 

být před hlavickou hospodou pořádně živo 

 

 

ÚNOR 

- 1.února konzultujeme pořízení domácích 

kompostérů na zahrady nejen místních obyvatel 

- úspěšně jsme podali žádost o dotaci na 

renovaci centrálního hřbitovního kříže na MZe 

- podána žádost o dotaci na ošetření části 

lipového stromaří na Vápně na Libec.kraj – 

uspěli jsme 

- obcí běsnil zase jednou vichr, polámal 

jehličnan v centru hřbitova 

 

- 7.února jedná zastupitelstvo obce o DČOV 

- 10.února proběhl maškarní karneval ŽS a MŠ 

ve společenské místnosti 

- 12.února se obec stala majitelem pozemku     

č. 605 v Lesnovku u pramene 

- 18.února probíhá prezentace DČOV 

spoluobčanům ve společenské místnosti se 

sběrem podpisů jednotlivých zájemců – sešlo se 

celkem 43 žádostí, byli jsme překvapeni, celkový 

projekt by se tak vyšplhal cca na 10 mil, začali 

jsme zvažovat jiné alternativy případné pomoci 

obča

nům 

 

 

 

                                                                             

- 20.února proběhla ve společenské místnosti 

přednáška paní D.Mikešové pod názvem „ 

Zvířata a plastový odpad“ v rámci projektu „Za 

Hlavicko krásnější“ 

- zároveň 

probíhal 

v hlavické 

hospodě 

hamburgrový 

víkend  

- 21.února ukončen sběr ankety o domácí 

kompostéry, následně podána žádost celkem o 

32 kusů dvou velikostí 800 l a 1 050 l o dotaci 

na Liberecký kraj 

- 22.února poškodil vítr střechu vápenské 

autobusové 

čekárny 

- zapojili jsme se 

opět do plánované 

noci kostelů a 

vymýšlíme 

program 

- 26.února se ve 

společenské 

místnosti se sešel Klub vojenské historické 

techniky na své výroční schůzi 

 

- bohužel neproběhlo vítání občánků pro malý 

počet nově narozených, přivítáme oba ročníky 

společně v roce 2023 

 



 

 

BŘEZEN 

- rozjíždíme podání žádosti na projekt části 

tělocvičny a to stavební úpravy objektu pro 

kuchyň na LK 

- 5.března pod rouškou tmy mezi 19 a 22 

hodinou 

neznámý vandal 

ukradl 5 na 

podzim 

vysazených 

jabloní z Jedlé 

cesty ve směru 

od kravína, tři 

sazenice odrůdy 

Zvonkové a dvě 

Gráfštýnské 

- 8.března nominuji naši knihovnici do ankety 

knihovník roku Libereckého kraje 

- vytváříme vzhled plátěné tašky naší obce, 

autorkou motivu lípy je 

jedna naše mladá 

obyvatelka, děkujeme  

- 9.března necháváme 

zpracovat pasport 

veřejného osvětlení a 

propočet úspory 

k získání dotace na 

rekonstrukci veřejného 

osvětlení – bohužel pro možnost získání malého 

procenta zastupitelstvo od záměru ustoupilo 

-10.března přebíráme graficky zpracovanou 

3.změnu ÚP 

- 11.března slavíme MDŽ letos i tančíme 

 

-14.března konečně můžeme sejmout z dveří OÚ 

cedulku „vstup pouze s rouškou …“                

To před rokem: vešla v platnost zpřísněná 

protiepidemická opatření, opět se uzavřely školy 

(ty již 27.2.tentokrát i naše malá škola a 

školka), na ochranu dýchacích cest se smí 

použít již pouze respirátor nebo nanorouška, 

pohyb osob je možný jen na území svého okresu 

(do 28.3.)… snad konečně návrat k normálu 

-17.března pro změnu 

řádil na stromcích 

Jedlé cesty srnec … 

- 19.března se ve 

společenské místnosti 

sešli Hlavičtí hasiči na 

své výroční schůzi 

- sbíráme další informace k domovním 

čistírnám od okolních obcí i přímo u výrobce, 

zatím jejich řešení odkládáme 

- 24.-28.března pobíhá rozdělení a rozvoz 

palivového dřeva spoluobčanům 

- 26.března se opět zapojujeme do akce Hodina 

Země zhasnutím veřejného osvětlení 

- 28.března proběhlo ve společenské místnosti 
veřejné projednání 3.změny ÚP (jedná se o 
změnu hrazenou soukromou osobou) 
 

 - 29.března proběhlo v Krajské veděcké 

knihovně v Liberci slavnostní předání ocenění 

„knihovník roku“, mezi neprofesionálními 

knihovníky získala ocenění naše paní 

knihovnice, gratulujeme 

 

- 30.března podáváme přihlášku do soutěže 

MPSV „Obec přátelská rodině a seniorům“, ze 

které bychom financovali kulturní život – 

úpravu nevyužívané části knihovny, výjezdy do 

divadla, hudbu, občerstvení … 

- 31.března jsme získali dotaci z NPO na část 

tělocvičny – zateplení   

DUBEN 

- 1.dubna zahajujeme realizaci altánu v zahradě 

školy  

- proběhl zápis do 1.tř. ZŠ 

- a večer se sešli děti i z okolních obcí ve 

Všelibicích na „Noci s Andersenem“ 



 

 

- 2.dubna proběhla úklidová akce obce          

„Za Hlavicko 

krásnější“, opět 

spojená se 

svozem starého 

železa, mimo jiné 

jsme uklidili 

jednu starou 

skládku v lese 

u cesty mezi 

Hlavicí a 

Vápnem, za 

odměnu byla 

   

polévka a 

opékání buřtů 

v hlavické 

hospodě 

 

 

- a večer se ve společenské místnosti sešel 

Myslivecký spolek na své výroční schůzi 

- 11.dubna proběhlo ve společenské místnosti 

veřejné zasedání ZO  

- 13.dubna vyměřen altán ve školní zahradě, 

následně vyhrabáno, navezen štěrk a zhutněno

 

- 14.dubna probíhá 

ošetření lípy 

v Lesnovku a 

mohutného akátu 

v Hlavici na 

křižovatce 

- 18.dubna konečně slavíme dle zvyku 

Velikonoční pondělí 

- 20.dubna podáváme žádost o dotaci na LK na 

projekt “Za Hlavicko krásnější II.“ 

- řešíme výtky 3.změny ÚP          

- 25.dubna půjčujeme si a následně instalujeme 

v lese na Vápně 10 lapačů na kůrovce, snad 

pomohou a již nám žádný smrk neuhyne 

 

 

 

- 25. – 29.dubna běží v televizi pořad Prostřeno 

z Hlavice s hlavickou účastnicí a tak sledujeme 

a fandíme 

 

 

 

 

- 30.dubna PÁLENÍ ČARODĚJNIC v Hlavici a na 

Vápně 

 

KVĚTEN 

- 2.května najdeme u školky nové pískoviště 

 

- rozjíždíme realizaci 

projektu WC v ZŠ 

poptávkovým řízením, 

výběrem obkladů, - 

tvorbou 3D návrhu 

obložení 

- prvně nám rozkvetly 2 

nové třešně v Jedlé cestě 

- před rokem jsme podávali žádost na ÚZSVM o 

získání  několika pozemků, mimo jiné o 

pozemek starého hřiště … stále není dořešeno, 

nyní dokládáme jeho zařazení do pasportu 

komunikací, stále bojujeme 

- projednáváme úpravy 3.změny ÚP 

- podáváme žádost o instalaci boxu Zásilkovny 

do Hlavice – bohužel bezúspěšně 



 

 

- 10.května jsme získali dotaci na stavební 

úpravy prostor pro kuchyň v tělocvičně od LK 

- 18.května má už altán položenou dlažbu, 

tenisové kurty prošli brigádnicky údržbou a 

cvičná zeď opravenou 

 

- 26.května 

začíná 

altán 

vyrůstat ze 

země 

 

 

ČERVEN 

- 1.června jsme dostali dárek v podobě příslibu 

získání pozemku starého hřiště  

- 3.června zvítězili jsme v soutěži MPSV „Obec 

přátelská seniorům“ a získali odměnu 252 000,- 

na společenský život, knihokavárničku … 

- 4.června jako každý rok projela Hlavicí 

nekonečná řada fichtlů

 

- 10.června se již po třetí uskutečnila Hlavická 

„NOC KOSTELŮ“ tentokrát s kulturním 

programem 

přímo 

v kostele, opět 

se ochutnávalo 

mešní víno ve 

sklenicích 

s naším                                                                         

kostelem, s živou hudbou 

se dalo posedět dlouho 

do noci 

 - 11.června zorganizoval  myslivecký spolek na 

střelnici na Končinách STŘELBY  s hojnou 

účastí 

 

- 12.června proběhlo čištění vápenské nádrže 

s hojnou 

účastí 

v dobré 

náladě, 

ihned jsme 

započali  

napouštění  

 

- bohužel jsme ani letos neuspěli ani s 

jednou žádostí o dotaci u MMR včetně té na 

dětské hřiště k MŠ 

- 

16.června 

zmizel ze 

světa 

hlavicka 

fotbalový 

stánek 

- 19.června proběhlo i v Hlavici čištění nádrže a 

okolo 14 hodiny i sběr nebezpečného odpadu 

 

- 22.července objevena v jedlé cestě první 

červená třešínka 

a školní altán již 

vypadá jako 

altán 

 

 



 

 

- 23.června jsou přípravy pro volby do 

zastupitelstev v plném produ, je otázkou kdo 

bude kandidovat u 

nás v Hlavici 

- 28.června si v Praze 

slavnostně přebíráme 

výhru „Obec 

přátelská seniorům“  

- 29.června proběhlo 

v MŠ loučení předškoláků, letos šesti 

- 30.června obdržela obec výpověď stávajícího 

hospodského, začínáme hledat nástupce 

 

ČERVENEC 

- 11.července započali 

stavební práce na 

renovaci sociálek v ZŠ

 

- 13.července rozdělujeme mezi spoluobčany na 

základě získané dotace u LK domácí kompostéry 

za symbolickou cenu 28%  

- 15.července sekají chlapi „křoviňáky“ vysokou 

trávu mezi stromky v Jedlé cestě, děkujeme

 

- 19.července je poslední den pro odevzdání 

kandidátní listiny do obecních voleb 

- 25.července jsme byli vyrozuměni o získání 

dotace na obnovu centrálního kříže na hřbitově 

a na Za hlavicko krásnější II. 

- 27.července 

je ve škole už 

vybetonováno 

 

SRPEN 

- 4.srpna začala stavba 

nového stánku 

- 6.srpna  

se uskutečnila letošní 

první velká svatba na 

fotbalovém hřišti 

 

- zahájena příprava pouti, tvoříme plakát, 

reklamu do Libereckého deníku extra a do rádia 

Blaník, proběhlo obnovení nátěru stánkových 

míst a sekání obecních 

příkopů 

- 17.srpna slavíme, 

přišla smlouva na 

bezúplatný převod 

pozemku starého hřiště 

od ÚZSVM  

- 23.srpna je stánek bez drobností připraven k 

užívání 

- 26.8.-28.8. 

proběhla                           

TRADIČNÍ 

HLAVICKÁ POUŤ 

- 26.srpna připravili 

hasiči tradičně 

taneční zábavu, ale 

počasí nepřálo, 

přihlanala se 

nezkutečná bouřka, lítaly hromy, blesky, fičelo 

a lilo jako z několika konví, přesto pár 

statečných vydrželo a okolo 23hodiny se i hrálo 

a tančilo …  už bez deště 

- počasí nám příliž nepřálo celý víkend i přesto 

sklidil sobotní ohňostroj veliký potlesk 

- 29.srpna 

jsou téměř 

dokončeny 

školní sociálky 

 

 

ZÁŘÍ 

- 1.září vítáme v ZŠ školáčky 



 

 

- 10.září se koná na našem fotbalovém hřišti 

další svatba  

 

 

 

- 10.9.-20.9. proběhla velká sběrová akce 

vysloužilého elektra, letos sebráno 1 140 kg 

- 14.září proběhla prohlídka tělocvičny v rámci 

vyhlášeného výběrového řízení na dodavatele 

stavby – zateplení objektu s výměnou zdroje 

tepla a celé otopné soustavy 

- 20.září na prohlídce hospody nový zájemce o 

pronájem 

- 23. a 24.září proběhly komunální volby, o post 

zastupitele se u nás ucházelo 10 zájemců, 

složení ZO zůstalo pro další období shodné    

-29.září podepisuje nový hospodský smlouvu 

 

ŘÍJEN 

- 1.říjen je mezníkem 

jednorázových talířů, kelímků, 

příborů, brček … již se nesmí 

vyrábět ani 

prodávat 

- i na podzim se 

v naší škole tvoří 

– chobotničky, 

vlnění skřítci, kytice z listů 

- 1.října nově otevřená hospoda 

- rozjíždíme možnost dotace na gastro vybavení 

budoucí kuchyně 

- 8.října proběhla již tradiční akce     

POKLÁDÁNÍ KVĚTIN K PAMÁTNÍKŮM PADLÝCH 

letos spojené s oslavou 670 let obce Hlavice od 

první písemné zmínky, položily jsme květy ke 

všem třem památníkům, žáci naší ZŠ přednesli 

pásno 

básní, 

zazněla 

salva, 

minutu 

ticha 

odzvonil 

kostelní 

zvon, pro děti byly připraveny soutěže o 

sladkosti, možnost svezení vojenskou 

technikou, dezerty spoluobčanek soutěžily o 

ceny, celou akci završila skupina VIBRACE a 

pečené sele. 

 - 19.října proběhlo druhé veřejné projednání 

3.změny ÚP 

- 22.října vyrážejí občané Hlavice autobusem do 

divadla v Mladé Boleslavi na představení 

DONAHA 

- 23.října sehráli hlavičtí fotbalisté poslední 

zápas podzimní části 

- 29.října proběhlo ve škole připomenutí vzniku 

republiky

 

- 31.října jsme již opravdovými 

majiteli pozemku p.p.č.181- 

staré hřiště 

 

LISTOPAD 

- 11.listopadu začíná hlasování v anketě alej 

roku, letos je přihlášena hlavická alej ke 

hřbitovu 

- 6.listopadu proběhl podzimní úklid listí 

v Hlavici, počasí nepřálo, všem statečným 

pracantům děkujeme 

- zakoupena nová podlahová krytina do 

knihovny, již dříve dorazil nový nábytek 

- 18.listopadu napadl první sníh a mrze  

- začaly renovační práce v nevyužívané 

místnosti naší knihovny 



 

 

- 19.listopadu proběhla ve společenské 

místnosti POSLEDNÍ LEČ s bohatou tombolou a  

zvěřinovými hody  

- 20.listopadu se ve Všelibicích uskutečnilo 

setkání seniorů Cetenova, Hlavice a Všelibic za 

doprovodu 

Plechařinky 

s občerstvení

m a výstavou 

odvedené 

práce obcí 

-21.listopadu 

jsme oceněni v soutěži ÚŘAD ROKU 2.místem 

v obcích I.typu             

- 23.listopadu podepisujeme smlouvu na 

zhotovitele stavby tělocvičny 

- 25.listopadu bylo v tělocvičně dosportováno 

- 26.listopadu 

projel obcí 

podzimní sběr 

nebezpečného 

odpadu a proběhlo 

velké vyklízení tělocvičny 

- 27.listopadu – 1.ADVENTNÍ NEDĚLE            

již tradiční 

hlavické 

rozsvícení 

stromečku 

před 

společenskou 

místností, 

letos opět 

s malým 

kulturním 

programem dětí a žáků ZŠ a MŠ i se školním 

jarmarkem, na koni letos přijela zimní víla 

z údolí Zábrdky a slavnostně rozsvítila 

stromeček, byl otevřen svícemi nasvícený kostel, 

pro zahřátí se vařil svařák 

- 30.listopadu je tělocvična oficiálním 

staveništěm a začíná stavba 

 

PROSINEC 

-1.prosince se otvírá naše nová knihokavárnička

 

- školáci výtvarně tvoří v zimním duchu 

- 6.prosince vyrážíme ještě jednou do divadla, 

tentokrát na komedii JMÉNO, jen autobus 

nepřijel … , což akce schopní spoluobčané 

obratem vyřešili osobními auty 

- 8.prosince oznámil hospodský ukončení 

pronájmu, po dohodě k 10.12.  

- 12.prosince se ve škole tvořilo v rámci Vánoční 

dílny společně pro ZŠ a MŠ  

- 16.prosince se rozdávali dárky ve školce i ve 

škole 

- v roce 2022 přibyly v obci 4 nově narozené děti 

- přáli jsme 22 spoluobčanům k významnému 

životnímu jubileu, za zmínku stojí klásné 91, 92 

a 98 narozeniny 

Pomalu se s námi loučí přelomový rok, který 

začal kovidovými omezeními a končí běžným 

chřipkovým obdobím, zvládli jsme ho, pilně 

jsme zvelebovali tu naši krásnou obec a 

užívali si sousedského života.                                                 

Děkuji Vám všem a těším se na naši další 

společnou činnost,                                                 

vaše starostka Mgr.Štěpánka Sichrovská

 

Přejeme Vám krásné prožití vánočních     

svátků a do nového roku 2023 hlavně pevné                                           

zdraví, pohodu a klid. 

ZASTUPITELÉ OBCE HLAVICE 


